الاتحاد البرلماني العربي



الرئيس

بيانٌ

صادر عن معالي السيد ابراهيم بوغالي، رئيس الاتحاد البرلماني العربي، رئيس المجلس الشعبي الوطني في الجمهورية الجزائرية الديمقراطية الشعبية. الاتحاد البرلماني العربي،

يدين المصادقة على مشروع قانونين بهدفان إلى فرض السيادة الصهيونية

على الضفة الغربية المحتلة

يُدين الاتحاد البرلماني العربي، بأشد العبارات المصادقة على مشروع قانونين يهدفان إلى فرض السيادة الصهيونية على الضفة الغربية المحتلة، لافتاً إلى أن هذا القرار يعد خطوة خطيرة تتعارض مع القانون الدولي وقرارات الشرعية الدولية، وتشكل انتهاكاً صارخاً للحقوق الوطنية للشعب الفلسطيني.

ويؤكد الاتحاد، أن محاولات الكيان الصهيوني لضم كامل الضفة الغربية وتثبيت الاحتلال الصهيوني عليها، يقوض فرص السلام وحل الدولتين الذي تبنته الشرعية الدولية، كما يشكل تهديداً للأمن والاستقرار في المنطقة بأسرها، ويزيد من حدة الصراع ويعزز سياسات التطهير العرقي والتهجير القسري للفلسطينيين.

ويحذر الاتحاد، من الصمت الدولي على هذا الخرق الواضح والالتفاف على الاتفاق التي تم توقيعه مؤخراً في مدينة شرم الشيخ المصرية، لافتاً إلى أن سياسة الكيان الصهيوني في خرق الاتفاقيات والتراجع عن التعهدات والانتهاك المتكرر للقرارات والاتفاقات، تعكس عدم جديته في تحقيق السلام، وتؤكد مساعيه لتقويض أي أفق للتسوية العادلة وإضعاف الثقة الدولية في قدرة الاتفاقات على تحقيق النتائج المرجوة.

ويدعو الاتحاد، المجتمع الدولي إلى التحرك الفوري والحاسم لوقف هذه الإجراءات الأحادية، والتصدي لمحاولات فرض السيادة بالقوة على الأراضي الفلسطينية المحتلة ومنع أي محاولات تقوض فرص السلام وتعزز الاحتلال وتفاقم معاناة الفلسطينيين.

ويؤكد الاتحاد البرلماني العربي، أن الضفة الغربية والقدس الشريف أرض عربية فلسطينية محتلة، ولن يكون للاحتلال الصهيوني أي شرعية علها، داعياً إلى تكثيف الجهود السياسية والقانونية لتثبيت الحقوق الفلسطينية بما يحقق السلام العادل والدائم في المنطقة.

بيروت 23 تشربن الأول/أكتوبر 2025

Tel: +961 1 985 960 /1,2 - Fax: +961 1 985 963 E-mail: info@arabipu.org بناية: 201. طابق أول. شارع المعرض .منطقة المرفأ. بيروت. لبنان

ARAB INTER-PARLIAMENTARY UNION

THE PRESIDENT



Statement

Issued by H.E. Mr. Brahim Boughali, President of the Arab Inter-Parliamentary Union,
Speaker of the National People's Assembly of the People's Democratic Republic of Algeria,
on behalf of the Arab Inter-Parliamentary Union,
condemning the approval of two bills aimed
at imposing Zionist sovereignty over the occupied West Bank

The Arab Inter-Parliamentary Union condemns in the strongest terms the approval of two bills aimed at imposing Zionist sovereignty over the occupied West Bank, noting that this decision is a dangerous step that contravenes international law and international legitimacy resolutions and constitutes a flagrant violation of the national rights of the Palestinian people.

The Union affirms that the Zionist entity's attempts to annex the entire West Bank and consolidate its occupation there undermine the prospects for peace and the two-state solution adopted by international legitimacy, pose a threat to security and stability in the entire region, exacerbate the conflict, and reinforce policies of ethnic cleansing and forced displacement of Palestinians.

The Union warns against international silence on this clear violation and circumvention of the agreement recently signed in the Egyptian city of Sharm El-Sheikh, pointing out that the Zionist entity's policy of breaching agreements, reneging on commitments, and repeatedly violating resolutions and accords reflects its lack of seriousness in achieving peace and confirms its efforts to undermine any prospect of a just settlement and weaken international confidence in the ability of agreements to achieve the desired results.

The Union calls on the international community to take immediate and decisive action to stop these unilateral measures, counter attempts to impose sovereignty by force on the occupied Palestinian territories, and prevent any attempts that undermine the chances for peace, reinforce the occupation, and exacerbate the suffering of the Palestinians.

The Arab Inter-Parliamentary Union affirms that the West Bank and Al-Quds Al-Sharif are occupied Palestinian Arab territories and that the Zionist occupation has no legitimacy over them, while also calling for intensified political and legal efforts to consolidate Palestinian rights in order to achieve a just and lasting peace in the region.

Beirut, October 23, 2025

Translation of the General Secretariat of the Arab Inter-Parliamentary Union

